

## الاسم: أحمد عبد الرحمن أبوبكر القسم: الإدارة العامة

هاتف المكتب: 8925 البريد الإلكتروني الرسمي: aaabubaker@nu.edu.sa الموقع الإلكتروني (إن وجد)

### نبذة تعريفية

بدأت محاضرا بجامعة أعالي النيل في السودان – كلية تنمية الموارد البشرية في مارس/2002م حتى ديسمبر/2007م. حصلت على الدكتوراه في الإدارة العامة في جامعة الخرطوم – السودان 2007/11/12م. تم اختياري في 1432/9/17هـ أستاذ مساعد بجامعة نجران – كلية العلوم الإدارية – قسم الإدارة العامة.

### المؤهلات

- بكالوريوس محاسبة جامعة النيلين السودان 1993/9/16
- دبلوم عالى في الإدارة العامة جامعة أم درمان الإسلامية السودان 1995/7/15
  - ماجستير إدارة عامة جامعة النيلين السودان 2/7/2000م
  - دكتوراه في الإدارة العامة جامعة الخرطوم السودان 2007/11/12

### الاهتمامات البحثية

إدارة التنمية، التنمية المستدامة، الجودة الشاملة، المشاركة الشعبية، التنمية الربفية

## النشر العلمي

- أثر المشاركة الشعبية على إدارة التنمية. مجلة الفيصل- تصدرها بنك فيصل الإسلامي السودان. المجلد الثاني. العدد الخامس

## الأنشطة الأخرى

- عضو لجنة الخطط والبرامج 1444هـ
- عضو لجنة الجداول والاختبارات 1444هـ
- منسق قسم الادارة العامة. 1442ه حتى 1443هـ
- عضو لجنة استحداث برنامج الماجستير التنفيذي في إدارة الموارد البشربة. 1441هـ
  - عضو لجنة استحداث برنامج بكالوريوس إدارة الموارد البشرية. 1442هـ
- المسئول التنفيذي عن قسمى الإدارة العامة والمحاسبة بوحدة التطوير والجودة كلية العلوم الإدارية. 1437هـ حتى 1438هـ
  - منسق وحدة التطوير والجودة قسم الإدارة العامة. 1438هـ حتى 1440هـ
    - رئيس لجنة الاعتماد الأكاديمي قسم الإدارة العامة 1439هـ
    - المرشد الأكاديمي قسم الإدارة العامة. 1435هـ حتى 1438هـ
    - عضو اللجنة الإدارية للاختبارات بكلية العلوم الإدارية 1438هـ
      - رئيس فريق المعيار الخامس 1436هـ
  - عضو مجلس قسم الإدارة العامة منذ الالتحاق بالقسم. 1432هـ حتى الآن

# Name: Ahmed Abubaker Department: Public Administration

Tel: 8925

E-mail: aaabubaker@nu.edu.sa

Web Site (Optional):



### **Professional Summary**

I started my academic career as a lecturer at Upper Nile University in Sudan - Faculty of Human Resources Development in March 2002 until December 2007. I obtained Ph.D. in Public Administration- Development Management from University of Khartoum — Sudan on 11/12/2007. I have been appointed on 9/17/1432 as Assistant Professor at Najran University - College of Administrative Sciences - Department of Public Administration.

### Qualifications

1993 B.Sc. Accounting Al Neelain University (Sudan)

1995 P.G.D. Public Administration Omdurman Islamic University (Sudan)

2000 M.Sc. Public Administration Al Neelain University (Sudan)

2007 Ph.D. Public Administration University of Khartoum (Sudan)

### Research Interests

Administration Development, Sustainable Development, Total Quality, Community Participation, Rural Development.

### **Publications**

Impact of Community Participation on Development Management. Al-Faisal Magazine - published by Faisal Islamic Bank, Sudan. Volume II. Fifth issue

#### Other Activities

- 1- Coordinator for Public Adminstratin Program, College of Adminstratives Sciences, Nagran Univercity (1442 1443)
- 2- Member of the Committee for the Establishment of the Executive Master's Program in Human Resources Management (1441)
- 3- Member of the Committee for the Establishment of Bachelor's Program in Human Resources Management (1442)
- 4- Executive Responsible for the public Administration and Accounting programs in the Development and Quality Unit College of Administrative Sciences (1437 1438)
- 5- Coordinator of Development and Quality Department of Public Administration. College of Administrative Sciences (1438 1440)
- 6- Chairman of the Academic Accreditation Committee Department of Public Administration College of Administrative Sciences, Nagran University 1439.
- 7- Academic Advisor Department of Public Administration (1435- 1438)
- 8- Member of the Final Examinations Committee, College of Administrative Sciences (1438)
- 9- Member of the Public Administration Department Council, College of Administratives Sciences, Nagran University (1432 to date)